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A bronzér-
mes magyar
férfi köny-
nyűsúlyú né-
gyes

A siker az égig ért
A legjobb egyetemista evezősök találkoztak Szegeden
A 2006-os fallabda-világbajnokság után 2010-ben az egyetemi evezős-vb-t
is nagy sikerrel rendezte meg a Szegedi Tudományegyetem. 30 ország
több mint 450 versenyzője vitte Szeged és egyetemünk jó hírnevét. A
Nemzetközi Egyetemi Sportszövetség (FISU) is elégedett volt, ami egy
jövőbeni vb-pályázatnál sokat érhet.

A történeti hűség kedvéért meg
kell jegyezni, hogy a szegedi egye-
tem már 2008-ban készen állt a vi-
lágesemény megrendezésére, de
akkor még a Maty-ér nem felelt
meg a nemzetközi evezőspálya-elő-
írásoknak – így Belgrád kapta a
rendezés jogát. 2010-ben azonban
már minden akadály elhárult, hi-
szen számos újítás mellett a pályát
szabványos, nyolcsávosra bővítet-
ték, és létrejött a Magyar Evezős-
szövetség, Szeged városa és az
SZTE erős szövetsége. Mindezek
után a pályázó Magyar Egyetemi-
Főiskolai Sportszövetség páholy-
ban érezhette magát. 

A vb-t megelőző hónapokban a
szegedi egyetemnek az adminiszt-
rációs, akkreditációs és logisztikai,
valamint a nyitó- és záróünnepség,
illetve az eredményhirdetés meg-

szervezésében kellett jeleskednie.
A szövetség a szakmai részt bonyo-
lította, Szeged városa pedig hóna
alá nyúlt minden olyan kezdemé-
nyezésnek, mely a siker felé vitte a
viadalt és a kapcsolódó rendezvé-
nyeket. 

Egy érem jutott

a magyaroknak

Térjünk rá az evezésre magára!
A Haller–Pető és a Varga–Hirling
sikerpárosok óta felnőtt magyar
evezős nem tudott kiugró ered-
ményt elérni, de a jövő biztató,
mert az utánpótlásban, főleg a 18
év alattiaknál van jó néhány ta-
lentum. A magyar szakemberek
előzetesen kettő, esetleg három

érem megszerzésével számoltak.
Ezt elsődlegesen könnyűsúlyú
egypárban Hajdú Zsuzsától és a
normálsúlyú kormányos nélküli
kettesben Simon Béla és Juhász
Adrián duójától várták, valamint
bíztak egy meglepetéseredmény-
ben. A meglepetés megszületett,
hiszen a férfi könnyűsúlyú négye-
sünk (Bartha Zoltán, Forrai Dávid,
Veréb Dávid, Dumitrás István) fel-
állhatott a dobogó alsó fokára, ez-
zel egyben megszerezve a leg-
eredményesebb magyar egység
címet is. A 31 fős magyar csapat
a 13 számból 11-ben indult, köz-
tük az SZTE színeiben a Radics
Bence, Tari János, Pozsár Bence
és Fehér Szabolcs alkotta köny-
nyűsúlyú négyes. Az EDF Démász-
Szegedi VE evezősei végül nagy
csatában a B döntőben diadal-
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Igazi
fiesztahang
ulat volt a
Maty-éren

Harminc
ország több
mint 450
versenyzője
vett rész a
regattán

maskodtak, ami összetettben a
hetedik helyet jelentette.

Pacsik és fotók

a Kárász utcán

Fantasztikus sporteseményt lá-
tott vendégül az SZTE augusztus
13-15. között a Szegedi Tudomány-
egyetem. Az egyetemi-főiskolai eve-
zős-vb felpezsdítette a várost, a kül-
földi vendégek remekül érezték
magunkat nálunk, a vízi emberek a
lehető legkiválóbb körülmények kö-
zött versenghettek az érmekért. 

„A világbajnokság nagyon jó
visszhanggal zárult, a sportolóktól
dicséretet kaptunk, és utána is fo-
lyamatosan fotókat, információ-
kat, címeket kértek tőlünk. Még
hetekkel a megmérettetés után is
érkezett köszönő e-mail. Külön tet-
szett a versenyzőknek az, amikor
végigvonultak a Kárász utcán, s a
korzón ülő szegediek megtapsol-
ták őket, pacsiztak és fényképez-
kedtek velük. A Nemzetközi Egye-
temi Sportszövetség elismerését
is kivívtuk: a döntők után a hivata-
los protokolláris szövegeket túllép-
ve méltatták a szervezést, a sze-
gedi egyetemet és a várost.
Ugyanakkor mi, szervezők is hálás
helyzetben voltunk, mert sérülés
nem történt, fegyelmi ügyet nem
kellett indítani, és a kollégiumok
túlélték a verseny utáni fáradt gőz
kiengedését” – mondta Szabó Jó-
zsef, a vb szervezőbizottságának
titkára, az egyetemi sportközpont
vezetője. 

2006: egyetemi-főiskolai fallab-
da-vb. 2010: egyetemi-főiskolai
evezős-vb. Mi jön 2014-ben, mire
készül az SZTE? 

Újabb vb-re várva

„Úgy nézett ki, még hamarabb,
2012-ben a Maty-ér adhat otthont
a kajakosok és kenusok világese-
ményének, de mivel a felnőttek vb-
jét 2011-ben a franciaországi Vichy
visszalépését követően Szeged bo-
nyolítja le, így ez a terv módosult. A
FISU kétévente cirka negyven
sportágban rendez világbajnoksá-
got, melyekben meghatározott idő-
pontra kéri a pályázatokat. Az egzo-
tikus sportágak, például a vitorlá-
zás kivételével hazánk bármilyen
házigazdaszerepre alkalmas, aztán
amikor megkapja a lehetőséget,
akkor dől el, mely régió, esetleg vá-
ros a végső rendező. 2014-ig min-
den világbajnokság elkelt, a követ-
kező pályázható kör 2016-ban lesz.
Szeged a környező településekkel
(Hódmezővásárhely, Makó, Szen-
tes) karöltve sikeresen pályázhatna
akár úszó- vagy torna-világbajnok-
ságra, valamint kosár-, a kézi- és a
röplabdaesemények rendezésére
is alkalmas lehet mind Szeged,
mind a megye” – véli a szakember. 

Nem mellékesen a kézilabdások
egyetemi és főiskolás vb-jét idén
Nyíregyháza, illetve ötven kilométe-
res körzete rendezte, a fiúk és a lá-
nyok között is a magyar válogatott
szerezte meg az aranyérmet, s az
erősebb nem küzdelmeit követően
a Pick Szeged egykori sportolóját,

Halász Mátét választották a leg-
jobb játékosnak. A SZTE-s diákok
közül pedig Varsandán Milán és Si-
mon Bence is tagja volt a szép si-
kert arató együttesnek. A futballal
már bajban lehetünk – tette hozzá
Szabó József, már ami a létesítmé-
nyeket illeti, ugyanakkor tudni kell:
a női labdarúgás hatalmas népsze-
rűségnek örvend az egyetemisták
és főiskolások körében.

A honi fiatalok egyébként alapve-
tően szeretnek mozogni, s a Szegedi
Tudományegyetem ehhez minden
segítséget megad nekik. Néhány
éve egy felmérés alapján kiderült, a
magyar ifjak 60-65 százaléka a köte-
lező testnevelés mellett is sportol. A
termek, a sporttelepek reggeltől es-
tig tele vannak, a létesítményhelyze-
ten azonban javítani kellene, mert
igen szegényes. Szegednek példá-
nak okáért – így az SZTE Sportköz-
pont vezetője – nagyon hiányzik egy
sportuszoda és egy 1500-2000 férő-
helyes csarnok. A hallgatók kedvelik
a rekreációs, hétköznapi mozgáso-
kat, de versenyezni már kevésbé
hajlandóak, ami alól kivételt jelente-
tek az évi kari, karközi, medikus vagy
egyéb egyszeri események.

A sportoláshoz és a versenyzés-
hez is kedvet, lökést adhat, a kö-
zösségépítést is segíti, valamint az
egyetem jó hírnevét öregbíti a kü-
lönböző rangos sportesemények,
világbajnokságok sikeres lebonyo-
lítása. Várjuk tehát a folytatást.

2016 még odébb van, de talán
már lehet és érdemes morfondíroz-
ni.

D. T. I. - P. M. L.


